
 

Lärandenämnden 

PROTOKOLL 
Sida 

1(19) 
Sammanträdesdatum 

2022-02-17 
 

 

  
 

  

     

 

Plats och tid Digitalt, torsdagen 17 februari 2022 kl 09:00-16:00 

Beslutande ledamöter 
 

Jonas Holm (M), Ordförande 
Jim Svensk Larm (S), 1:e vice ordförande 
Anton Stark (C), 2:e vice ordförande 
Björn Forsling (S) 
Lotta Beiersdorf (S) 
Agneta Palmqvist (M) 
Bibbi Segerbrand (M) 
Fredrik Brink (C) 
Jesse Ljung (C) 
Katja Samuelsson (SD) 
Siv Cavallin (V) 
Lars Berglund (V) 
Anna-Carin Keisu (S) § 1 
Gunilla Asplund (S) 
Mats Moberg (S) §§ 3-12 
 

Ersättare 
 

Emelie Gustafsson (M) §§ 1-2 
Robert Ekenberg (M) §§ 1-2 
Wilhem Kallträsk (S) 
Leif Rogell (S) 
Jan-Erik Jonsson (C) 
Frida Virén (C) 
Leonard Brunn (V) 

Övriga närvarande Tillförordnad biträdande förvaltningschef Annika Gabrielsson, nämndsekreterare 
Moa Bäckström, verksamhetschef för gymnasieskola och vuxenutbildning Urban 
Wickman §§ 1-5, verksamhetschef för grundskola Ulf Carlsson §§ 2-3, 
verksamhetschef för elevhälsa Jonas Stens § 2, förvaltningsekonom Leonard Winter § 
2, kvalitetssamordnare Björn Klasson § 2, skolskjutshandläggare Hanna Södergårds § 
3  
 

Justerare Frida Virén 
Justeringens plats och 
tid Digitalt, 2022-02-21 
 
Underskrifter 

Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 1-12 
 Moa Bäckström  

Ordförande 
  

 Jonas Holm  

Justerare 
  

 Frida Virén  

Protokoll nämnd februari
(Signerat, SHA-256 98106B49B3E67ADF4FB5BE022DB3EBC42C6D167BB9D43FB2F0E7230F5115E620)

Sida 1 av 20



 

Lärandenämnden 

PROTOKOLL 
Sida 

2(19) 
Sammanträdesdatum 

2022-02-17 
 

 

  
 

  

     

 

 
 
 Bevis/anslag 

Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Instans Lärandenämnden 

Sammanträdesdatum 2022-02-17 

Datum då anslaget 
publiceras 2022-02-22 

Datum då anslaget 
tas bort 2022-03-15 

Förvaringsplats för 
protokollet Lärandeförvaltningen  
 

Underskrift 
  

 Moa Bäckström  

Protokoll nämnd februari
(Signerat, SHA-256 98106B49B3E67ADF4FB5BE022DB3EBC42C6D167BB9D43FB2F0E7230F5115E620)

Sida 2 av 20



 

Lärandenämnden 

PROTOKOLL 
Sida 

3(19) 
Sammanträdesdatum 

2022-02-17 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Innehållsförteckning 
§ 1 Dnr 2022-000072 - 612 

Information om gymnasiets resultat .................................................................................... 4 
§ 2 Dnr 2020-000100 - 041 

Information om verksamhetsrapport 2021 ........................................................................ 5 
§ 3 Dnr 2019-000023 - 000 

Korta frågor ............................................................................................................................ 7 
§ 4 Dnr 2022-000075 - 612 

Beslut angående Yrkes-SM till Hudiksvall .......................................................................... 8 
§ 5 Dnr 2021-000202 - 612 

Återrapport gällande ansökan till Bromangymnasiet inför läsåret 
2022/2023 .............................................................................................................................10 

§ 6 Dnr 2022-000005 - 611 
Beslut angående avgiftsbefrielse i samband med evakuering av Linfröets 
förskola i Näsviken ..............................................................................................................11 

§ 7 Dnr 2022-000006 - 035 
Beslut angående medborgarförslag - Utöka vistelsetiden i förskolan för 
barn vars vårdnadshavare är föräldralediga ......................................................................12 

§ 8 Dnr 2019-000029 - 000 
Förvaltningen informerar ....................................................................................................14 

§ 9 Dnr 2021-000296 - 649 
Information om förvaltningens arbetsmiljö .....................................................................15 

§ 10 Dnr 3139 
Återrapport verksamhetsbesök ..........................................................................................16 

§ 11 Dnr 2020-000005 - 000 
Meddelande till nämnden ....................................................................................................17 

§ 12 Dnr 2020-000003 - 002 
Återrapport delegationsbeslut ............................................................................................19 

Protokoll nämnd februari
(Signerat, SHA-256 98106B49B3E67ADF4FB5BE022DB3EBC42C6D167BB9D43FB2F0E7230F5115E620)

Sida 3 av 20



 

Lärandenämnden 

PROTOKOLL 
Sida 

4(19) 
Sammanträdesdatum 

2022-02-17 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 1 Dnr 2022-000072 - 612 

Information om gymnasiets resultat  
Verksamhetschefen för gymnasieskola och vuxenutbildning Urban Wickman 
redovisar resultaten för Bromangymnasiet. Året har präglats av de 
förutsättningar pandemin gett. Fokus är på elevernas resultat och på vad som 
händer efter gymnasiet. Det har lett till en ökning gällande andel elever med 
examen och Bromangymnasiet ligger högre än riket. Andelen elever behöriga 
till eftergymnasiala studier ligger i linje med riket i övrigt. Utmaningen ligger i 
elevernas genomsnittliga betygspoäng, vilken behöver öka för att eleverna ska 
kunna konkurrera om platserna på universitet och högskolor.  

 

Ordförande tackar för informationen.  
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§ 2 Dnr 2020-000100 - 041 

Information om verksamhetsrapport 2021 

Lärandenämnden beslutar 
att komplettera verksamhetsrapporten med en förklaring på förkortningar som 
används i rapporten, 

att komplettera verksamhetsrapporten med ekonomiskt resultat på enhetsnivå, 

att godkänna verksamhetsrapporten för 2021 och skicka till 
kommunfullmäktige.     

Sammanfattning 
Tillförordnad biträdande förvaltningschef Annika Gabrielsson presenterar 
tillsammans med verksamhetschef för gymnasieskola och vuxenutbildning 
Urban Wickman, verksamhetschef för grundskola Ulf Carlsson, 
verksamhetschef för elevhälsa Jonas Stens och förvaltningsekonom Leonard 
Winter verksamhetsrapporten 2021. Presentationen går igenom 
lärandeförvaltningen verksamhetsidé, framgångsfaktorer och 
utvecklingsområden, det ekonomiska utfallet samt måluppfyllelsen gällande 
nämndens verksamhetsmål. Sedan fortsätter samtalet i gruppdiskussioner 
mellan ledamöter och verksamhetschefer.   

 

Lärandenämnden visar ett överskott för helåret 2021 med 9,8 miljoner kronor 
(mkr). Överskottet förklaras dels av stark ekonomisk medvetenhet som 
genomsyrat hela nämnden under året, dels av högre intäkter under året än 
planerat. Lärandenämnden har blivit kompenserad av staten för 
sjuklönekostnader samt fått in statsbidrag som direkt kan kopplas till pandemin 
på 4,5 mkr. Grundskolan lämnar ett negativt resultat på 9,7 mkr, verksamheten 
har återkommande lämnat ett negativt resultat under de senaste åren och det 
tyder på en underfinansierad verksamhet. Analys sker löpande av 
verksamhetens kostnader och ständiga justeringar av organisation tyder på att 
ovan nämnda, underfinansiering, är källan till det ekonomiska resultatet. Det ser 
ut som att kunskapsresultaten för perioden generellt sett, och även sett utifrån 
en fyraårstrend, bibehållits på en oförändrad nivå. 
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Beslutsgång 
Jim Svensk Larm (S) yrkar  

att komplettera verksamhetsrapporten med en förklaring på förkortningar som 
används i rapporten, 

att komplettera verksamhetsrapporten med ekonomiskt resultat på enhetsnivå, 

att godkänna verksamhetsrapporten för 2021 och skicka till 
kommunfullmäktige.  

Beslutsunderlag 
Verksamhetsrapport lärandenämnden 2021 

 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige  
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§ 3 Dnr 2019-000023 - 000 

Korta frågor 
Vänsterpartiet önskar en redovisning av hur statsbidraget för likvärdig skola 
använts under 2021.   

Verksamhetschef för grundskola Ulf Carlsson redovisar användningen av 
statsbidraget på central nivå och enhetsnivå.  

 

Bibbi Segerbrand (M) undrar om det finns möjlighet att införa ett generellt 
beslut om mobilförbud under skoldagen?  

Verksamhetschef för grundskola Ulf Carlsson svarar att det finns inga entydiga 
tecken för hur ett mobilförbud skulle påverka tryggheten och studieron på våra 
skolor. Sveriges kommuner och regioner (SKR) skriver att ett mobilförbud kan 
ge ökad arbetsbelastning och påverka arbetsmiljö negativt för den personal som 
ska omhänderta telefoner. Därför anser lärandeförvaltningen att vi inte ska 
införa ett förbud, men att det viktigt med ett förhållningssätt ute på enheterna 
för hur mobilerna får användas under skoldagen.  

 

Anton Stark (C) undrar hur gränserna är dragna för skolområdena 
Enånger/Njutånger? 

Skolskjutshandläggare Hanna Södergårds visar en karta med 
upptagningsområde och förklarar förutsättningarna för att få skolskjuts.  

 

Ordförande tackar för informationen.  
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§ 4 Dnr 2022-000075 - 612 

Beslut angående Yrkes-SM till Hudiksvall 

Lärandenämnden beslutar 
att lärandeförvaltningen meddelar yrkes-SM att vi ska lämna intresse för att 
arrangera yrkes-SM 2024, 

att lärandeförvaltningen återkommer till arbetsutskottet 22 mars med mer 
information kring finansiering och samarbetspartners för arrangemanget, 

att arbetsutskottet får besluta i ärendet åt nämnden.     

Sammanfattning 
Yrkes-SM är ett tävlings- och uppvisningsarrangemang som hålls vartannat år 
på olika platser runt om i Sverige. Där tävlar och mäter hundratals av Sveriges 
mest yrkesskickliga ungdomar sina krafter mot varandra för att ta en plats i 
Yrkeslandslaget. Exempel på yrken som medverkar är målare, plattsättare, it-
tekniker, webbutvecklare, automationstekniker, svetsare, frisör, kock, 
undersköterska, fordonslackerare, maskinförare.  

 

Arrangemanget riktar sig både till skolor och allmänheten med syfte att:  

• Öka status, intresse och attraktionskraft för medverkande yrken och 
yrkesutbildning 

• Utse Sveriges yrkesskickligaste ungdomar som sedan har möjligheten att ta en 
plats i Yrkeslandslaget 

• Ge elever, skolpersonal, föräldrar och förmedlare mer information och 
inspiration kring yrken och utbildning. 

 

Yrkes-SM är en unik plattform för yrkesnämnder, yrkespartners, sponsorer och 
parter att arbeta tillsammans med frågor om ungdomars utbildning, 
karriärmöjligheter och marknadens behov. 

Förutom de omkring 200 ungdomar som deltar och arrangörerna i Yrkes-SM 
brukar uppskattningsvis ca 25 000 besökare delta i arrangemanget.  

Lärandeförvaltningen har fått en förfrågan om att inkomma med en ansökan till 
att stå för värdskapet för Yrkes-SM 2024. Lärandeförvaltningen behöver ett 
godkännande från lärandenämnden för att gå vidare med en ansökan.  
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Beslutsgång 
Jim Svensk Larm (S) yrkar avslag på förvaltningens förslag och yrkar istället på  

att lärandeförvaltningen meddelar yrkes-SM att vi ska lämna intresse för att 
arrangera yrkes-SM 2024, 

att lärandeförvaltningen återkommer till arbetsutskottet 22/3 med mer 
information kring finansiering och samarbetspartners för arrangemanget, 

att arbetsutskottet får besluta i ärendet åt nämnden. 

 

Fredrik Brink (C), Bibbi Segerbrand (M) och Mats Moberg (S) yrkar bifall till 
Jim Svensk Larms (S) förslag.  

 

Ordförande ställer förvaltningens förslag mot Jim Svensk Larms förslag och 
finner att nämnden har fattat beslut enligt Jim Svensk Larms förslag.  

 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande - Yrkes-SM till Hudiksvall 
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§ 5 Dnr 2021-000202 - 612 

Återrapport gällande ansökan till Bromangymnasiet 
inför läsåret 2022/2023 
Verksamhetschef för gymnasieskola och vuxenutbildning Urban Wickman 
redovisar sökande till Bromangymnasiet inför läsåret 2022/2023 utifrån 
fördelning på program, behörighet och kön. Urban redovisar även sökande till 
Hudikgymnasiet och andra externa aktörer samt sökande till Bromangymnasiet 
från andra kommuner. Det kommer att vidtas åtgärder inför omsöket och en 
eventuell justering av de platser som erbjuds.  

 

Ordförande tackar för informationen.  
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§ 6 Dnr 2022-000005 - 611 

Beslut angående avgiftsbefrielse i samband med 
evakuering av Linfröets förskola i Näsviken 

Lärandenämnden beslutar 
att förskoleavgiften för barn vid Linfröets förskola utgår för mars månad.  

     

Sammanfattning 
Utifrån beslutet om att bygga en ny förskola på nuvarande förskolas plats i 
Näsviken så måste Linfröets förskola rivas och barnen under en tid evakueras 
till lokaler i Forsa vilket innebär flera försvårande omständigheter för 
vårdnadshavarna under evakueringstiden. Vårdnadshavarna behöver lämna och 
hämta barnen i Forsa istället för i Näsviken där de flesta familjer bor. Det kan 
också innebära att vårdnadshavare behöver vara extra lediga från sina arbeten 
för att vara med vid inskolningar i nya lokaler och grupper.  

Utifrån de försvårade omständigheterna för familjerna vid Linfröets förskola 
föreslås att förskoleavgiften för mars månad utgår som en kompensation.
  

Beslutsgång 
Jim Svensk Larm (S), Katja Samuelsson (SD) och Bibbi Segerbrand (M) yrkar 
bifall till arbetsutskottets förslaget.  

 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag från arbetsutskottet § 5  

Tjänsteutlåtande - förslag att förskoleavgiften utgår för mars månad 
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§ 7 Dnr 2022-000006 - 035 

Beslut angående medborgarförslag - Utöka 
vistelsetiden i förskolan för barn vars vårdnadshavare 
är föräldralediga 

Lärandenämnden beslutar 
att avslå medborgarförslaget om att utöka vistelsetiden i förskolan för barn till 
föräldralediga.  

     

Sammanfattning 
Förskolans resursfördelningssystem fördelar budget utifrån antalet barn, ålder, 
vistelsetid; deltid upp till 15 timmar och heltid. Om vistelsetiden utökas i 
förskolan från 15 timmar till 25 timmar per vecka innebär det en ökning av 
vistelsetiden med 3000 timmar. Det innebär att förskolans lokaler behöver 
utökas och fler personal behöver anställas i förskolan vilket medför stora ökade 
kostnader som behöver tillföras förskolan.  

 

Behålla nuvarande elevpeng 
2022 och alla heltidsbarn     

  Peng/barn 
Diff 
heltid/deltid Antal barn Totalt 

1-2 år heltid 115 158      
1-2 år deltid 63 337 51 821  104 5 389 384 
3-5 år heltid 78 664      
3-5 år deltid 41 954 36 710   197 7 231 870 

     12 621 254 
 

Samtliga barn räknas som heltidsbarn = ökad kostnad med ca 12,6 mkr i ökade 
personalkostnader. Det tillkommer utöver det behov av fler nya förskolor om 
minst 6 avdelningar ca 30 mkr samt kostnader till fristående förskolor med 
drygt 1 mkr. 

Barngruppens storlek i förskolan är 16,8 barn och andelen barn per personal är 
5.6 barn. I jämförelse med rikets siffror är Hudiksvall långt under snittet för 
barngruppers storlek och andelen barn per personal än många andra 
kommuner. 

Utifrån stora barngrupper och stor andel barn per personal i kommunens 
förskolor är det att föredra att, om resurser finns, istället ge mer resurser till 
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förskolan för att motverka stora barngrupper och antalet barn per personal än 
att utöka tiden för barn vars vårdnadshavare är föräldralediga.  

Det finns redan idag en rutin i förskolan där vårdnadshavare kan ansöka om 
utökad tid utifrån läkarintyg vilket som oftast beviljas. Det är ett stöd som 
förskolan kan ge utifrån familjens behov. 

  

Bakgrund och ärendebeskrivning 
Ett medborgarförslag har inkommit om att utöka vistelsetiden i förskolan för 
barn till föräldralediga. Enligt förslagsställaren bör denna tid utökas för att 
förbättra hälsan och livskvaliteten hos kommunens småbarnsfamiljer.  

 

Beslutsgång 
Siv Cavallin (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. Särskilt yttrande från 
vänsterpartiet till yrkandet:  

Trots att intentionen i medborgarförslaget är bra ur ett barnperspektiv väljer vi 
att följa AU förslag och yrka på avslag på medborgarförslaget. Anledningen är 
att majoritetens budget är så underfinansierad att en utökning av 
förskoleverksamheten skulle drabba den befintliga verksamheten negativt.  

 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag från arbetsutskottet § 6 

Förslag till svar på medborgarförslag gällande att utöka vistelsetiden för 15 h 
barn i förskolan  

Medborgarförslag att utöka vistelsetiden för 15 h barn i förskolan 

 

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren  
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§ 8 Dnr 2019-000029 - 000 

Förvaltningen informerar 
Tillförordnad biträdande förvaltningschef Annika Gabrielsson informerar om 
invigningen av den nya 6-avdelningsförskolan i Forsa samt evakuering inför 
ombyggnationen av förskolan i Näsviken.   

 

Ordförande tackar för informationen.  
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§ 9 Dnr 2021-000296 - 649 

Information om förvaltningens arbetsmiljö 
Tillförordnad biträdande förvaltningschef Annika Gabrielsson informerar om 
att Lärarförbundet har gjort en anmälan gällande arbetsmiljön på Näsvikens 
skola till arbetsmiljöverket med anledning av att flera inom personalen upplever 
fysiska problem. Kartläggningen av situationen pågår och tekniska 
förvaltningen har vidtagit flera åtgärder. Det finns en liknande situation gällande 
gymnastiksalen vid Malsta skola.   

Inom alla verksamheter är frågan om hög arbetsbelastning aktuellt. Denna fråga 
kommer att hanteras vidare inom arbetet med HÖK -21 tillsammans med de 
fackliga företrädarna. En genomgång av risker för diskriminering visar på risk 
för diskriminering på grund av funktionsnedsättning vilket kräver åtgärder för 
tillgänglighet.  

 

Ordförande tackar för informationen.  

     

     

 

 

Protokoll nämnd februari
(Signerat, SHA-256 98106B49B3E67ADF4FB5BE022DB3EBC42C6D167BB9D43FB2F0E7230F5115E620)

Sida 15 av 20



 

Lärandenämnden 

PROTOKOLL 
Sida 

16(19) 
Sammanträdesdatum 

2022-02-17 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 10 Dnr 3139 

Återrapport verksamhetsbesök 
Ordförande Jonas Holm (M) och Jim Svensk Larm (S) har besökt invigningen 
av den nyöppnade förskolan Hasselbacken i Forsa.  
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§ 11 Dnr 2020-000005 - 000 

Meddelande till nämnden 
Protokoll §11 MBL lärandeförvaltningen, 2022-01-13 samt 2022-01-24 

Minnesanteckningar §19 MBL lärandeförvaltningen, 2022-01-24 

 

Mottagningsbekräftelse från Integritetsmyndigheten avseende nytt 
dataskyddsombud.  

DI-2021-10235, 2021-12-07 

 

Protokollsutdrag kommunfullmäktige § 181, 2021-11-22 

Val av ny ersättare i lärandenämnden, efter Andreas Holmberg (L) som 
entledigats.  

 

Protokollsutdrag kommunfullmäktige § 189, 2021-11-22 

Motion om kulturcenter och forskarplattform för personer med 
funktionsvariationer  

 

Protokollsutdrag kommunstyrelsen § 214, 2021-12-07 

Rekrytering av förvaltningschef till lärandeförvaltningen  

 

Beslut från Skolinspektionen, 2021-12-16, dnr 2021:5545 

Beslut efter regelbunden kvalitetsgranskning av Hudiksvalls kommun 
ansvarstagande för grundskola  

 

Protokollsutdrag byggnadsnämnden § 140, 2021-12-14 

Planprogram för södra infarten Hudiksvall  

 

Protokollsutdrag byggnadsnämnden § 141, 2021-12-14 

Detaljplan för ny förskola på fastigheten SANNA 1:33  

 

Protokollsutdrag kommunfullmäktige § 199, 2021-12-20 
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Detaljplan för Ede 51.1 m fl Delsbo  

 

Beslut från Skolinspektionen, 2021-12-22, dnr 2021:7399 

Beslut avseende Iggesunds skola  

 

Dom från förvaltningsrätten, 2022-01-20, mål 3880-21 

Avseende skolskjuts  

 

Tillsynsmeddelande från Arbetsmiljöverket, 2022-01-24, 2022/003259 

gällande att ta del av utredning avseende en allvarlig händelse som anmälts samt 
den utredning som skickats in 

 

Protokollsutdrag kommunstyrelsens allmänna utskott § 6, 2022-01-20 

Internleasing för inventarier till Västra skolan och grundsärskolan  

 

Plan- och byggkontoret, PLAN 2019:18 

Underrättelse samråd - planprogram för Sörporten  

 

Framställan enligt arbetsmiljölagen, 6 kap, 6 a § avseende Näsviken skola från 
Lärarförbundet  

 

  

Meddelandena läggs till handlingarna.  
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§ 12 Dnr 2020-000003 - 002 

Återrapport delegationsbeslut 

Lärandenämnden beslutar 
att godkänna redovisningen av fattade delegationsbeslut.  

     

Sammanfattning 
En nämnd har möjlighet att delegera sin beslutande rätt, det innebär att nämnde 
inte behöver fatta alla beslut själv. Nämnden får uppdra till presidiet, ett utskott, 
en ledamot eller ersättare att besluta på nämnden vägnar. Bestämmelserna om 
delegering finns i 6 kapitlet §§ 37-40 kommunallagen. En nämnd får även 
uppdra till en anställd att besluta i dess ställe, 7 kapitlet 5-8 §§ kommunallagen. 
Om nämnden delegerat till förvaltningschef kan förvaltningschefen 
vidaredelegera beslutanderätten till annan anställd, om inte nämnden beslutat 
annat. Ordförande får besluta i ärenden som är så brådskande att nämndens 
beslut inte kan avvaktas. 

Nämnderna har fastslagna delgeringsordningar där nivå för beslutsfattare anges 
samt för hur delegationsbesluten ska återrapporteras till nämnden. Det är bara 
delegationsbeslut som är så brådskande att nämndens beslut inte kan avvaktas, 
som måste anmälas till nämnden. Nämnderna bestämmer själva hur 
återrapporteringen ska går till, t. ex. muntligt eller skriftligt. Redovisningen 
innebär inte att nämnden får ompröva eller fastställa besluten. Däremot kan 
nämnden återkalla beslutanderätt.  

Beslutsgång 
     

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande - återrapporterade delegationsbeslut, februari  

Delegationsbeslut, februari 

Ordförandebeslut, februari 
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Plats och tid Digitalt, torsdagen 17 februari 2022 kl 09:00-16:00 


Beslutande ledamöter 
 


Jonas Holm (M), Ordförande 
Jim Svensk Larm (S), 1:e vice ordförande 
Anton Stark (C), 2:e vice ordförande 
Björn Forsling (S) 
Lotta Beiersdorf (S) 
Agneta Palmqvist (M) 
Bibbi Segerbrand (M) 
Fredrik Brink (C) 
Jesse Ljung (C) 
Katja Samuelsson (SD) 
Siv Cavallin (V) 
Lars Berglund (V) 
Anna-Carin Keisu (S) § 1 
Gunilla Asplund (S) 
Mats Moberg (S) §§ 3-12 
 


Ersättare 
 


Emelie Gustafsson (M) §§ 1-2 
Robert Ekenberg (M) §§ 1-2 
Wilhem Kallträsk (S) 
Leif Rogell (S) 
Jan-Erik Jonsson (C) 
Frida Virén (C) 
Leonard Brunn (V) 


Övriga närvarande Tillförordnad biträdande förvaltningschef Annika Gabrielsson, nämndsekreterare 
Moa Bäckström, verksamhetschef för gymnasieskola och vuxenutbildning Urban 
Wickman §§ 1-5, verksamhetschef för grundskola Ulf Carlsson §§ 2-3, 
verksamhetschef för elevhälsa Jonas Stens § 2, förvaltningsekonom Leonard Winter § 
2, kvalitetssamordnare Björn Klasson § 2, skolskjutshandläggare Hanna Södergårds § 
3  
 


Justerare Frida Virén 
Justeringens plats och 
tid Digitalt, 2022-02-21 
 
Underskrifter 


Sekreterare 


 


Paragrafer §§ 1-12 
 Moa Bäckström  


Ordförande 
  


 Jonas Holm  


Justerare 
  


 Frida Virén  
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 Bevis/anslag 


Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 


Instans Lärandenämnden 


Sammanträdesdatum 2022-02-17 


Datum då anslaget 
publiceras 2022-02-22 


Datum då anslaget 
tas bort 2022-03-15 
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Underskrift 
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§ 1 Dnr 2022-000072 - 612 


Information om gymnasiets resultat  
Verksamhetschefen för gymnasieskola och vuxenutbildning Urban Wickman 
redovisar resultaten för Bromangymnasiet. Året har präglats av de 
förutsättningar pandemin gett. Fokus är på elevernas resultat och på vad som 
händer efter gymnasiet. Det har lett till en ökning gällande andel elever med 
examen och Bromangymnasiet ligger högre än riket. Andelen elever behöriga 
till eftergymnasiala studier ligger i linje med riket i övrigt. Utmaningen ligger i 
elevernas genomsnittliga betygspoäng, vilken behöver öka för att eleverna ska 
kunna konkurrera om platserna på universitet och högskolor.  


 


Ordförande tackar för informationen.  
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§ 2 Dnr 2020-000100 - 041 


Information om verksamhetsrapport 2021 


Lärandenämnden beslutar 
att komplettera verksamhetsrapporten med en förklaring på förkortningar som 
används i rapporten, 


att komplettera verksamhetsrapporten med ekonomiskt resultat på enhetsnivå, 


att godkänna verksamhetsrapporten för 2021 och skicka till 
kommunfullmäktige.     


Sammanfattning 
Tillförordnad biträdande förvaltningschef Annika Gabrielsson presenterar 
tillsammans med verksamhetschef för gymnasieskola och vuxenutbildning 
Urban Wickman, verksamhetschef för grundskola Ulf Carlsson, 
verksamhetschef för elevhälsa Jonas Stens och förvaltningsekonom Leonard 
Winter verksamhetsrapporten 2021. Presentationen går igenom 
lärandeförvaltningen verksamhetsidé, framgångsfaktorer och 
utvecklingsområden, det ekonomiska utfallet samt måluppfyllelsen gällande 
nämndens verksamhetsmål. Sedan fortsätter samtalet i gruppdiskussioner 
mellan ledamöter och verksamhetschefer.   


 


Lärandenämnden visar ett överskott för helåret 2021 med 9,8 miljoner kronor 
(mkr). Överskottet förklaras dels av stark ekonomisk medvetenhet som 
genomsyrat hela nämnden under året, dels av högre intäkter under året än 
planerat. Lärandenämnden har blivit kompenserad av staten för 
sjuklönekostnader samt fått in statsbidrag som direkt kan kopplas till pandemin 
på 4,5 mkr. Grundskolan lämnar ett negativt resultat på 9,7 mkr, verksamheten 
har återkommande lämnat ett negativt resultat under de senaste åren och det 
tyder på en underfinansierad verksamhet. Analys sker löpande av 
verksamhetens kostnader och ständiga justeringar av organisation tyder på att 
ovan nämnda, underfinansiering, är källan till det ekonomiska resultatet. Det ser 
ut som att kunskapsresultaten för perioden generellt sett, och även sett utifrån 
en fyraårstrend, bibehållits på en oförändrad nivå. 
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Beslutsgång 
Jim Svensk Larm (S) yrkar  


att komplettera verksamhetsrapporten med en förklaring på förkortningar som 
används i rapporten, 


att komplettera verksamhetsrapporten med ekonomiskt resultat på enhetsnivå, 


att godkänna verksamhetsrapporten för 2021 och skicka till 
kommunfullmäktige.  


Beslutsunderlag 
Verksamhetsrapport lärandenämnden 2021 


 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige  
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§ 3 Dnr 2019-000023 - 000 


Korta frågor 
Vänsterpartiet önskar en redovisning av hur statsbidraget för likvärdig skola 
använts under 2021.   


Verksamhetschef för grundskola Ulf Carlsson redovisar användningen av 
statsbidraget på central nivå och enhetsnivå.  


 


Bibbi Segerbrand (M) undrar om det finns möjlighet att införa ett generellt 
beslut om mobilförbud under skoldagen?  


Verksamhetschef för grundskola Ulf Carlsson svarar att det finns inga entydiga 
tecken för hur ett mobilförbud skulle påverka tryggheten och studieron på våra 
skolor. Sveriges kommuner och regioner (SKR) skriver att ett mobilförbud kan 
ge ökad arbetsbelastning och påverka arbetsmiljö negativt för den personal som 
ska omhänderta telefoner. Därför anser lärandeförvaltningen att vi inte ska 
införa ett förbud, men att det viktigt med ett förhållningssätt ute på enheterna 
för hur mobilerna får användas under skoldagen.  


 


Anton Stark (C) undrar hur gränserna är dragna för skolområdena 
Enånger/Njutånger? 


Skolskjutshandläggare Hanna Södergårds visar en karta med 
upptagningsområde och förklarar förutsättningarna för att få skolskjuts.  


 


Ordförande tackar för informationen.  
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§ 4 Dnr 2022-000075 - 612 


Beslut angående Yrkes-SM till Hudiksvall 


Lärandenämnden beslutar 
att lärandeförvaltningen meddelar yrkes-SM att vi ska lämna intresse för att 
arrangera yrkes-SM 2024, 


att lärandeförvaltningen återkommer till arbetsutskottet 22 mars med mer 
information kring finansiering och samarbetspartners för arrangemanget, 


att arbetsutskottet får besluta i ärendet åt nämnden.     


Sammanfattning 
Yrkes-SM är ett tävlings- och uppvisningsarrangemang som hålls vartannat år 
på olika platser runt om i Sverige. Där tävlar och mäter hundratals av Sveriges 
mest yrkesskickliga ungdomar sina krafter mot varandra för att ta en plats i 
Yrkeslandslaget. Exempel på yrken som medverkar är målare, plattsättare, it-
tekniker, webbutvecklare, automationstekniker, svetsare, frisör, kock, 
undersköterska, fordonslackerare, maskinförare.  


 


Arrangemanget riktar sig både till skolor och allmänheten med syfte att:  


• Öka status, intresse och attraktionskraft för medverkande yrken och 
yrkesutbildning 


• Utse Sveriges yrkesskickligaste ungdomar som sedan har möjligheten att ta en 
plats i Yrkeslandslaget 


• Ge elever, skolpersonal, föräldrar och förmedlare mer information och 
inspiration kring yrken och utbildning. 


 


Yrkes-SM är en unik plattform för yrkesnämnder, yrkespartners, sponsorer och 
parter att arbeta tillsammans med frågor om ungdomars utbildning, 
karriärmöjligheter och marknadens behov. 


Förutom de omkring 200 ungdomar som deltar och arrangörerna i Yrkes-SM 
brukar uppskattningsvis ca 25 000 besökare delta i arrangemanget.  


Lärandeförvaltningen har fått en förfrågan om att inkomma med en ansökan till 
att stå för värdskapet för Yrkes-SM 2024. Lärandeförvaltningen behöver ett 
godkännande från lärandenämnden för att gå vidare med en ansökan.  
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Beslutsgång 
Jim Svensk Larm (S) yrkar avslag på förvaltningens förslag och yrkar istället på  


att lärandeförvaltningen meddelar yrkes-SM att vi ska lämna intresse för att 
arrangera yrkes-SM 2024, 


att lärandeförvaltningen återkommer till arbetsutskottet 22/3 med mer 
information kring finansiering och samarbetspartners för arrangemanget, 


att arbetsutskottet får besluta i ärendet åt nämnden. 


 


Fredrik Brink (C), Bibbi Segerbrand (M) och Mats Moberg (S) yrkar bifall till 
Jim Svensk Larms (S) förslag.  


 


Ordförande ställer förvaltningens förslag mot Jim Svensk Larms förslag och 
finner att nämnden har fattat beslut enligt Jim Svensk Larms förslag.  


 


Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande - Yrkes-SM till Hudiksvall 
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§ 5 Dnr 2021-000202 - 612 


Återrapport gällande ansökan till Bromangymnasiet 
inför läsåret 2022/2023 
Verksamhetschef för gymnasieskola och vuxenutbildning Urban Wickman 
redovisar sökande till Bromangymnasiet inför läsåret 2022/2023 utifrån 
fördelning på program, behörighet och kön. Urban redovisar även sökande till 
Hudikgymnasiet och andra externa aktörer samt sökande till Bromangymnasiet 
från andra kommuner. Det kommer att vidtas åtgärder inför omsöket och en 
eventuell justering av de platser som erbjuds.  


 


Ordförande tackar för informationen.  
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§ 6 Dnr 2022-000005 - 611 


Beslut angående avgiftsbefrielse i samband med 
evakuering av Linfröets förskola i Näsviken 


Lärandenämnden beslutar 
att förskoleavgiften för barn vid Linfröets förskola utgår för mars månad.  


     


Sammanfattning 
Utifrån beslutet om att bygga en ny förskola på nuvarande förskolas plats i 
Näsviken så måste Linfröets förskola rivas och barnen under en tid evakueras 
till lokaler i Forsa vilket innebär flera försvårande omständigheter för 
vårdnadshavarna under evakueringstiden. Vårdnadshavarna behöver lämna och 
hämta barnen i Forsa istället för i Näsviken där de flesta familjer bor. Det kan 
också innebära att vårdnadshavare behöver vara extra lediga från sina arbeten 
för att vara med vid inskolningar i nya lokaler och grupper.  


Utifrån de försvårade omständigheterna för familjerna vid Linfröets förskola 
föreslås att förskoleavgiften för mars månad utgår som en kompensation.
  


Beslutsgång 
Jim Svensk Larm (S), Katja Samuelsson (SD) och Bibbi Segerbrand (M) yrkar 
bifall till arbetsutskottets förslaget.  


 


Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag från arbetsutskottet § 5  


Tjänsteutlåtande - förslag att förskoleavgiften utgår för mars månad 
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§ 7 Dnr 2022-000006 - 035 


Beslut angående medborgarförslag - Utöka 
vistelsetiden i förskolan för barn vars vårdnadshavare 
är föräldralediga 


Lärandenämnden beslutar 
att avslå medborgarförslaget om att utöka vistelsetiden i förskolan för barn till 
föräldralediga.  


     


Sammanfattning 
Förskolans resursfördelningssystem fördelar budget utifrån antalet barn, ålder, 
vistelsetid; deltid upp till 15 timmar och heltid. Om vistelsetiden utökas i 
förskolan från 15 timmar till 25 timmar per vecka innebär det en ökning av 
vistelsetiden med 3000 timmar. Det innebär att förskolans lokaler behöver 
utökas och fler personal behöver anställas i förskolan vilket medför stora ökade 
kostnader som behöver tillföras förskolan.  


 


Behålla nuvarande elevpeng 
2022 och alla heltidsbarn     


  Peng/barn 
Diff 
heltid/deltid Antal barn Totalt 


1-2 år heltid 115 158      
1-2 år deltid 63 337 51 821  104 5 389 384 
3-5 år heltid 78 664      
3-5 år deltid 41 954 36 710   197 7 231 870 


     12 621 254 
 


Samtliga barn räknas som heltidsbarn = ökad kostnad med ca 12,6 mkr i ökade 
personalkostnader. Det tillkommer utöver det behov av fler nya förskolor om 
minst 6 avdelningar ca 30 mkr samt kostnader till fristående förskolor med 
drygt 1 mkr. 


Barngruppens storlek i förskolan är 16,8 barn och andelen barn per personal är 
5.6 barn. I jämförelse med rikets siffror är Hudiksvall långt under snittet för 
barngruppers storlek och andelen barn per personal än många andra 
kommuner. 


Utifrån stora barngrupper och stor andel barn per personal i kommunens 
förskolor är det att föredra att, om resurser finns, istället ge mer resurser till 
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förskolan för att motverka stora barngrupper och antalet barn per personal än 
att utöka tiden för barn vars vårdnadshavare är föräldralediga.  


Det finns redan idag en rutin i förskolan där vårdnadshavare kan ansöka om 
utökad tid utifrån läkarintyg vilket som oftast beviljas. Det är ett stöd som 
förskolan kan ge utifrån familjens behov. 


  


Bakgrund och ärendebeskrivning 
Ett medborgarförslag har inkommit om att utöka vistelsetiden i förskolan för 
barn till föräldralediga. Enligt förslagsställaren bör denna tid utökas för att 
förbättra hälsan och livskvaliteten hos kommunens småbarnsfamiljer.  


 


Beslutsgång 
Siv Cavallin (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. Särskilt yttrande från 
vänsterpartiet till yrkandet:  


Trots att intentionen i medborgarförslaget är bra ur ett barnperspektiv väljer vi 
att följa AU förslag och yrka på avslag på medborgarförslaget. Anledningen är 
att majoritetens budget är så underfinansierad att en utökning av 
förskoleverksamheten skulle drabba den befintliga verksamheten negativt.  


 


Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag från arbetsutskottet § 6 


Förslag till svar på medborgarförslag gällande att utöka vistelsetiden för 15 h 
barn i förskolan  


Medborgarförslag att utöka vistelsetiden för 15 h barn i förskolan 


 


Beslutet skickas till 
Förslagsställaren  
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§ 8 Dnr 2019-000029 - 000 


Förvaltningen informerar 
Tillförordnad biträdande förvaltningschef Annika Gabrielsson informerar om 
invigningen av den nya 6-avdelningsförskolan i Forsa samt evakuering inför 
ombyggnationen av förskolan i Näsviken.   


 


Ordförande tackar för informationen.  
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§ 9 Dnr 2021-000296 - 649 


Information om förvaltningens arbetsmiljö 
Tillförordnad biträdande förvaltningschef Annika Gabrielsson informerar om 
att Lärarförbundet har gjort en anmälan gällande arbetsmiljön på Näsvikens 
skola till arbetsmiljöverket med anledning av att flera inom personalen upplever 
fysiska problem. Kartläggningen av situationen pågår och tekniska 
förvaltningen har vidtagit flera åtgärder. Det finns en liknande situation gällande 
gymnastiksalen vid Malsta skola.   


Inom alla verksamheter är frågan om hög arbetsbelastning aktuellt. Denna fråga 
kommer att hanteras vidare inom arbetet med HÖK -21 tillsammans med de 
fackliga företrädarna. En genomgång av risker för diskriminering visar på risk 
för diskriminering på grund av funktionsnedsättning vilket kräver åtgärder för 
tillgänglighet.  


 


Ordförande tackar för informationen.  


     


     


 


 







 


Lärandenämnden 


PROTOKOLL 
Sida 


16(19) 
Sammanträdesdatum 


2022-02-17 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 10 Dnr 3139 


Återrapport verksamhetsbesök 
Ordförande Jonas Holm (M) och Jim Svensk Larm (S) har besökt invigningen 
av den nyöppnade förskolan Hasselbacken i Forsa.  
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§ 11 Dnr 2020-000005 - 000 


Meddelande till nämnden 
Protokoll §11 MBL lärandeförvaltningen, 2022-01-13 samt 2022-01-24 


Minnesanteckningar §19 MBL lärandeförvaltningen, 2022-01-24 


 


Mottagningsbekräftelse från Integritetsmyndigheten avseende nytt 
dataskyddsombud.  


DI-2021-10235, 2021-12-07 


 


Protokollsutdrag kommunfullmäktige § 181, 2021-11-22 


Val av ny ersättare i lärandenämnden, efter Andreas Holmberg (L) som 
entledigats.  


 


Protokollsutdrag kommunfullmäktige § 189, 2021-11-22 


Motion om kulturcenter och forskarplattform för personer med 
funktionsvariationer  


 


Protokollsutdrag kommunstyrelsen § 214, 2021-12-07 


Rekrytering av förvaltningschef till lärandeförvaltningen  


 


Beslut från Skolinspektionen, 2021-12-16, dnr 2021:5545 


Beslut efter regelbunden kvalitetsgranskning av Hudiksvalls kommun 
ansvarstagande för grundskola  


 


Protokollsutdrag byggnadsnämnden § 140, 2021-12-14 


Planprogram för södra infarten Hudiksvall  


 


Protokollsutdrag byggnadsnämnden § 141, 2021-12-14 


Detaljplan för ny förskola på fastigheten SANNA 1:33  


 


Protokollsutdrag kommunfullmäktige § 199, 2021-12-20 
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Detaljplan för Ede 51.1 m fl Delsbo  


 


Beslut från Skolinspektionen, 2021-12-22, dnr 2021:7399 


Beslut avseende Iggesunds skola  


 


Dom från förvaltningsrätten, 2022-01-20, mål 3880-21 


Avseende skolskjuts  


 


Tillsynsmeddelande från Arbetsmiljöverket, 2022-01-24, 2022/003259 


gällande att ta del av utredning avseende en allvarlig händelse som anmälts samt 
den utredning som skickats in 


 


Protokollsutdrag kommunstyrelsens allmänna utskott § 6, 2022-01-20 


Internleasing för inventarier till Västra skolan och grundsärskolan  


 


Plan- och byggkontoret, PLAN 2019:18 


Underrättelse samråd - planprogram för Sörporten  


 


Framställan enligt arbetsmiljölagen, 6 kap, 6 a § avseende Näsviken skola från 
Lärarförbundet  


 


  


Meddelandena läggs till handlingarna.  
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§ 12 Dnr 2020-000003 - 002 


Återrapport delegationsbeslut 


Lärandenämnden beslutar 
att godkänna redovisningen av fattade delegationsbeslut.  


     


Sammanfattning 
En nämnd har möjlighet att delegera sin beslutande rätt, det innebär att nämnde 
inte behöver fatta alla beslut själv. Nämnden får uppdra till presidiet, ett utskott, 
en ledamot eller ersättare att besluta på nämnden vägnar. Bestämmelserna om 
delegering finns i 6 kapitlet §§ 37-40 kommunallagen. En nämnd får även 
uppdra till en anställd att besluta i dess ställe, 7 kapitlet 5-8 §§ kommunallagen. 
Om nämnden delegerat till förvaltningschef kan förvaltningschefen 
vidaredelegera beslutanderätten till annan anställd, om inte nämnden beslutat 
annat. Ordförande får besluta i ärenden som är så brådskande att nämndens 
beslut inte kan avvaktas. 


Nämnderna har fastslagna delgeringsordningar där nivå för beslutsfattare anges 
samt för hur delegationsbesluten ska återrapporteras till nämnden. Det är bara 
delegationsbeslut som är så brådskande att nämndens beslut inte kan avvaktas, 
som måste anmälas till nämnden. Nämnderna bestämmer själva hur 
återrapporteringen ska går till, t. ex. muntligt eller skriftligt. Redovisningen 
innebär inte att nämnden får ompröva eller fastställa besluten. Däremot kan 
nämnden återkalla beslutanderätt.  


Beslutsgång 
     


Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande - återrapporterade delegationsbeslut, februari  


Delegationsbeslut, februari 


Ordförandebeslut, februari 


 


 





